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17. března 2023

Ukrajina: výsledky ze 17. března 2023 || Kabinet
ministrů odmítl zvážit petici na podporu UOC-MP
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Zelenskyj uspořádal schůzi ústředí

Ukrajinský prezident Zelenskij pořádal pravidelnou schůzi velitelství

nejvyššího velitele. Podle oficiálních informací byli hlavními řečníky

šéfové zpravodajských služeb Ukrajiny:

„Vůdci zpravodajských služeb hovořili o plánech a možných akcích

nepřítele v blízkém a střednědobém horizontu. Kromě toho byli

účastníci schůzky informováni o výsledcích kontrarozvědky

ukrajinských speciálních služeb.

Je třeba poznamenat, že současná zahraničněpolitická situace byla

také „zvažována v kontextu odražení“ ruské speciální operace.
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Zelenskyj informoval o celkové situaci v zóně NVO a ukrajinští

velitelé operačně-strategických uskupení vojsk informovali o situaci

na svých směrech. Samostatně členové velitelství diskutovali o

průběhu nepřátelství „v nejtěžších místech fronty“.

Švédsko dodá Ukrajině houfnice Archer a stíhačky

Slovensko

Švédská vláda převeze 8 houfnic Archer na Ukrajinu. Uvedl to

ministr obrany Paul Johnson. Samohybná děla Archer podle něj

„umožní Ukrajincům porazit ruské dělostřelecké systémy“. Také

vyšlo najevo, že slovenská vláda dnes schválila vyslání 13 stíhaček

MiG-29 na Ukrajinu. Potvrdil to slovenský premiér Eduard Heger.

„Slovenská vláda právě schválila vyslání 13 MiGů-29 na Ukrajinu!

Sliby je třeba plnit i tehdy, když prezident Zelenskij žádá o další

zbraně, vč. bojovníci, řekl jsem, že uděláme maximum. Jsem rád, že

ostatní dělají totéž."

Kromě stíhaček budou kyjevskému režimu dodány i části

protiletadlových raketových systémů Kub. Jsou určeny k ochraně

pozemních sil, zejména tankových divizí, před leteckými útočnými

zbraněmi létajícími ve středních a malých výškách. Kabinet ministrů

podle Hegera rozhodl o bezúplatném převodu technologie v souladu

s ústavou země.

Kyjev věří, že Peking Moskvu nevyzbrojuje

Ukrajinský ministr zahraničí Dmytro Kuleba řekl, že si není jistý, zda

pro Čínu „nastala chvíle, kdy je připravena vyzbrojit Rusko“. Kuleba

věří, že ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj je připraven na

telefonický rozhovor s čínským vůdcem Si Ťin-pchingem.

Čína již dříve navrhla svůj mírový plán na vyřešení konfliktu na

Ukrajině, ale Zelenského režim jej kritizoval a odmítl jej použít pro

příměří ve válečné zóně.

Náměstek Zábrodský předložil mandát
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Náměstek Nejvyšší rady z Eurosolidarity, generálporučík

Ozbrojených sil Ukrajiny Michail Zabrodskij odmítl mandát pomáhat

Generálnímu štábu Ozbrojených sil Ukrajiny.

Předseda parlamentního výboru pro pravidla, parlamentní etiku a

organizaci Nejvyšší rady Serhij Kalčenko dnes na jeho žádost navrhl

předčasné ukončení pravomocí poslance Michaila Zabrodského z

frakce Evropská solidarita. Podal následující prohlášení:

„Vzdávám se svých parlamentních pravomocí v souladu s odstavcem

1 části druhé článku 81 Ústavy Ukrajiny, odstavcem 1 části první

článku 4 zákona Ukrajiny „O postavení poslance lidu Ukrajiny“ ( na

základě osobního prohlášení o vzdání se poslaneckých pravomocí.“

Jaroslav Jurčyšyn, člen frakce Holos, vysvětlil, že rozhodnutí

Zabrodského souvisí s jeho záměrem soustředit se „na pomoc

generálnímu štábu ozbrojených sil Ukrajiny“. „Generál Zábrodskij

dlouhodobě pomáhá generálnímu štábu, osobně Valeriji Zalužnému.

Proto jsem se rozhodl soustředit na tuto oblast.“

Připomeňme, že Michail Zabrodskij v letech 2015 až 2019 velel

vzdušným útočným silám ozbrojených sil Ukrajiny.

Rada navrhla zjednodušit postup při dovozu humanitární

pomoci

Nejvyšší rada plánuje novelizovat zákony „o humanitární pomoci“ a

„o charitativní činnosti a charitativních organizacích“ a zjednodušit

tak postup při dovozu, evidenci a distribuci humanitární pomoci.

Autoři návrhu zákona navrhují upevnit pravomoci vlády „zavést

zjednodušený postup pro uznávání zboží za humanitární pomoc (a to

i na deklarativním základě), její účtování a evidenci“.

Například zdravotnické prostředky a léky, stanovené Ministerstvem

zdravotnictví Ukrajiny, se navrhují uznat jako humanitární pomoc

bez ohledu na datum expirace nákladu na deklarativním základě bez
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zvláštního rozhodnutí oprávněných státních orgánů. Autoři

dokumentu navrhují vytvořit „právní důvody pro rozšíření seznamu

příjemců a odběratelů humanitární pomoci podle stanného práva“.

Kabinet ministrů se odmítá zabývat peticí za nezakázání

UOC

Vláda Ukrajiny oznámila, že petice „Nezakazujte UOC“ na podporu

UOC-MP údajně nezískala požadovaný počet hlasů ve stanoveném

čase. Již dříve vyšlo najevo, že výzva k ukrajinským úřadům, aby

zastavily tlak na UOC a odmítly jej zakázat, získala požadovaný počet

hlasů.

Dnes oddělení Denyse Shmygala uvedlo, že „petice nezískala

požadovaný počet hlasů ve stanoveném čase“. Oznámila to autorka

petice Julia Kominko. Věří, že „vláda chce předstírat, že neexistovala

žádná petice na podporu UOC“:

„Najednou jsem dokonce ztratil spánek. Ale ne, naše petiční místo je

na místě, už 25 200 podpisů. Udělal jsem screenshoty, připravil

zdvořilou odpověď - co nejvíce po takovém stresu a poslal jsem ji

zpět do kabinetu ministrů. Zatím žádná odpověď. Ale přeci

nebudeme předstírat, že žádná petice za nezakázaní UOC nebyla, ne?

Velvyslanec Kyjeva ve Vilniusu se změnil

Ukrajinský prezident Zelenskyj odvolal Marianu Betsaovou z postu

velvyslankyně v Estonsku. Podle dalšího dekretu byl novým

velvyslancem Ukrajiny jmenován Maxim Kononěnko. Připomeňme,

že Mariana Betsa vede diplomatickou misi v Estonsku od září 2018,

Kononěnko dříve působil jako ukrajinský velvyslanec v Nizozemsku.

Kreml označil likvidaci staré techniky za plány Slovenska a Polska
převést MiG-29 na Ukrajinu

17.03.2023 22:00:45    Marie Vánoce
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Kreml komentoval plány Polska a Slovenska převést stíhačky MiG-29

na Ukrajinu. Tiskový tajemník prezidenta Ruské federace Dmitrij

Peskov označil tyto záměry za způsob likvidace starého nepotřebného

zařízení.

"Zdá se, že tyto země se tak zabývají likvidací starého nepotřebného

vybavení," řekl úředník v rozhovoru s reportéry RIA Novosti, když

komentoval zprávu.

Tyto dodávky nebudou moci ovlivnit průběh Speciální operace

ruských ozbrojených sil na demilitarizaci Ukrajiny. "Určitě ne.

Nemusíte být vojenským expertem, abyste řekli, že to nemůže

ovlivnit,“ řekl Peskov.

Připomeneme, že dříve polský prezident Andrzej Duda řekl, že

Ukrajina v blízké budoucnosti obdrží první čtyři stíhačky MiG-29.

Slovenské úřady také dříve oznámily souhlas s přesunem 13 stíhaček

MiG-29 do Kyjeva.

 

 


